苏州博物馆 上每朵云年 新工省博物馆南京博物院 天津艺术博物馆 广东省博物馆

尤锡博物馆 | 蔵

任熊 任薰

任颐

任预绘画

上









河北美术出版社

(冀)新登字 002 号

任熊 任薫 任颐 任预 精品

出版发行者:河北美术出版社

(石家庄市北马路 45 号 邮政编码:050071) 排字者:河北新华印刷二厂 制版者:蛇口以琳彩印制版有限公司 印刷者:东莞新扬印刷有限公司 装订者:东莞新扬印刷有限公司

> 1995年10月第1版第1次印刷 书号:ISBN 7-5310-0724-X/J・649 国内版定价 790.00元

版 权 所 有

前言

我社于 1992 年编辑出版了《海上四任精品》画集,收入北京故宫博物院珍藏任熊、任薰、任颐、任预的绘画作品 223 件。可以从一个方面看到四任的绘画面貌。许多喜爱四任绘画的读者热情来信,希望把全国其他博物馆珍藏的四任精品,再次出版画集。承蒙南京博物院、天津艺术博物馆、浙江省博物馆、广东省博物馆、上海朵云轩、苏州博物馆、无锡博物馆的大力支持,为我社编辑出版第二本四任画集,提供了近三百件"四任"精品。这些作品多数未曾发表过。对于上述单位的协助,我们表示衷心的感谢。

任熊、任薰、任颐、任预是清末活跃在上海画坛的专业画家,他们四人由于师承渊源及绘画风格大体相近,又长期寓居上海以卖画为生涯,故近代一些学者称之为"四任画派"。"四任"在人物、花鸟、山水方面都有自己的建树,是具有多方面绘画才能的画家。

任熊(1823—1857),晚清画家。字渭长,号湘浦,浙江萧山人。其父任椿,善画。任熊自幼聪慧机智,喜爱绘画,童年时常画灯画,后从村塾学画行像,即画祖宗之像,久而厌之,到杭州谋生,有机会接触许多书画名家,提高了艺术修养。曾到杭州孤山圣因寺临摹贯休作的罗汉石刻像。1848年交周闲于钱塘,留范湖草堂三年,临抚古画。后游吴中,遇姚燮,倍受器重,观赏其富藏的金石字画,致力于晋、唐人笔法。1852年以后寓居上海,以卖画为生。凡人物、山水、花鸟、虫鱼、走兽,俱擅胜场。尤工神仙佛道,笔法圆劲,形象奇古夸张,带有装饰趣味,衣纹有行云流水、铁画银钩等多种描法,流畅而奔放,得顾恺之、阎立本、陈洪绶神髓而别开生面。其花鸟画有没骨重彩和写意两种风貌,没骨重彩融会宋、元、明诸家和恽南田技法,擅用水色渍染;写意承徐渭、陈惇、八大山人笔法,画意空灵,别具一格。所作山水,有金碧辉煌的大青绿,也有清淡疏朗的浅绛。他与任薰、任颐合称"三任",加任预,也称"四任"。又与朱熊、张熊合称"沪上三熊"。传世作品有《大梅山民诗意图》、《湖石仕女图》、《麻姑献寿图》、《瑶宫秋扇图》、《十万图册》、《花鸟图册》等多种。有《列仙酒牌》、《于越先贤传》、《剑侠传》、《高土传》等画谱刻印行世,为木刻画中精品。

任薰(1835—1893),晚清画家。字阜长,号舜琴,浙江萧山人。任熊之弟。 工人物、山水,尤擅花鸟。不到二十岁,即以卖画为生。常往返于萧山、宁波、杭州、苏州、上海等地。他治学严谨,在写生、临摹上均下苦功夫。他的画承兄法,人物常用高古游丝、铁线、行云流水、兰叶几种描法,面部造型上狭下丰,躯干伟岸,画风古雅,有出蓝之妙;花鸟多用之字形构图,善把没骨、勾填和写意技法混合运用在一幅画中,格调清新,雅俗共赏。从学者除任颐、任预外,宁波、苏州均有弟子。人称:"任阜长精于绘事,名噪当时。"传世作品有《华天跨蝶图卷》、《图中礼佛图》、《簪花晋爵图》、《瑶池霓裳图》、《松鹤图》、《花鸟条屏》等 多种。

任颐(1840-1896),晚清画家。初名润,字伯年,号次远,小楼,别号山阴 道人、山阴道上行者。浙江山阴(今绍兴)人,寄寓浙江萧山。父任鹤声,字淞 云,工写照。伯年幼时得父指授。少年时曾参加太平军为旗手。早年在笺扇庄 做徒工,后遇任熊,被收为弟子,继从任薰学画。1868年寓居上海,以卖画为 生。擅画人物、花卉、翎毛、山水,尤工肖像。人物继承了"传神写照"的优良传 统,宗法陈洪绶,上追唐寅、梁楷、李公麟、贯休、吴道子、顾恺之,曾鲸、禹之 鼎、费丹旭、黄慎对他都有影响。他的肖像画能做到"如镜取影,妙得传神",表 现方法上吸收西画优长,注意人物解剖关系和立体感。所画肖像,生动传神, 细部须眉毕现,曾为虚谷、吴昌硕、高邕之等挚友画像。他的花鸟画融会了陈 惇、徐渭、八大、恽南田、华新罗等人笔法,具有诗一般的抒情趣味,在构图上 出奇制胜,富有音乐的节奏感。并重视写生,吸收水彩画的用水特长,勾勒、点 簇、泼墨交替互用,赋色鲜活明丽,形象生动活泼,充满一派生机,画面空间感 颇强,别具清新格调。书法参用画意,亦奇警不凡。其画在江南一带,影响甚 大,为"海上画派"之代表人物。传世作品有《高邕之小像》、《酸寒尉像》、《任薰 肖像图》、《苏武牧羊图》、《老子授经图》、《钟馗图轴》、《牡丹孔雀图》、《天竹雉 鸡图》等多种。

任预(1854—1901),晚清画家。字立凡,浙江萧山人,任熊之子。长期在上海、苏州一带卖画,画艺得到了任薰、任颐和赵之谦的指教。学习文人画,擅长人物、山水、花鸟。画风秀出时流,别立疏懒落拓的风趣。他为人性格倔强,有为富不仁官僚、富人请他作画,虽出重金,每遭拒绝。传世作品有《桐荫仕女图》、《金明斋肖像图》、《十二生肖图》、《花鸟走兽屏》、《山水扇面》等多种。

"四任"及其作品在中国绘画史上占有较重要的地位,也对近、现代美术的发展产生了较大的影响,我们希望能从本集所收入的几大博物馆的"四任" 藏品中,较为全面的、完整的展示"四任"作品的精神,为众多"四任"作品的爱好者提供一部全面而详实的研究资料。

PREFACE

In 1992, Hebei Fine Arts Publishing House compiled and published *The Cream of Shanghai's Four Rens' Paintings*, (Four Rens refer to the four master artists of the Qing Dynasty, namely, Ren Xiong, Ren Xun, Ren Yi and Ren Yu.) including 223 masterpieces of theirs collected by the Palace Museum, which possesses a unique touch that is distinctively Four Rens'. Since then, many viewers who love Four Rens' paintings have kept writing to us with the hope that we may bring out more of their works from other museums. By courtesy of Nanjing Museum, Tianjin Art Museum, Zhejiang Museum, Guangdong Museum, Shanghai Duoyunxuan Studio, Suzhou Museum and Wuxi Museum, we are now able to present the viewers with this second album of about 300 pieces, the majority of which have their appearance for the first time.

Ren Xiong, Ren Xun, Ren Yi and Ren Yu were professional painters in the late Qing Dynasty, who were active in the art circles of Shanghai. Due to the fact that they shared with one another in following the same sect of masters and in artistic style, as well as the fact that they all resided in Shanghai for a long time, making a living by selling paintings, they have been collectively referred to as "Four Rens Art School" by some modern men of letters. Having made remarkable attainments in their artistic pursuits, the Four Rens were equally good at painting human figures, birds and flowers.

and landscapes.

Ren Xiong (1823—1857), born in Xiaoshan, Zhejiang, with a style of Weichang, and an assumed name Xiangpu, was an artist of the late Qing Dynasty. His father, named Ren Chun, was good at painting. Influenced by his father, and being a gifted boy, Ren Xiong was fond of painting pictures at an early age, especially of painting lantern-pictures. When he attended an old-style private school, he learned to draw the traditional portraits of forefathers. Having been tired of doing this, he moved to Hangzhou, where he had opportunities to get in touch with a number of eniment artists and calligraphers, and this gave a vigorous push to his artistic cultivation. While in Hongzhou, he also imitated stone carvings of immortals by Guan Xiu at Shengyin Temple, Gushan. In 1848, he stayed in Fanhu House, imitating ancient paintings for three years. Then he travelled to Wuzhong and met Yao Xie (a noted calligrapher of the day). He was regarded so highly by Yao that he was given the priviledge to appreciate Yao's treasure of inscriptions on ancient bronzes and stone tablets, which led to his devotion to the study of the techniques of some famous calligraphers of the Jin and Tang Dynasties. In 1852, he settled down in Shanghai.

With regard to his paintings. Ren Xiong had a consummate mastery of human figures, landscapes, flowers and birds, fish and insects, animals, and above all, deities and immortals. Exploiting varied possible drawing skills, he created vividly the images of deities and immortals of his own style, which appear to be decarative in taste, peculiar and exaggerated in shapes, with floating-clouds-and-flowing-water-like lines of garments, vigorous and unrestrained in artistic expression, full of romantic charm of the

kind of Gu Kaizhi, Yan Liben and Chen Hongshou.

His bird-and-flower paintings are characteristic of two traditional types, namely, freehand brushwork and the use of gaudy colors without outline. The former remains loyal to the techniques of the old masters such as Xu Wei, Chen Chun and Ba Da Shan Ren (1626 — 1705, a Buddhist monk, who painted landscapes and animals with equal spontaneity), with the result that his paintings are in an impressionistic manner with the spiritual or emotional impetus behind the visual work, while the latter is a combination of techniques employed by the masters of the Song, Yuan and Ming dynasties. In painting landscapes, sometimes he used thick blue and green, and sometimes transparent colours among which light reddish purple predominated.

Apart from being a member of the "Four Rens Art School", Ren Xiong, together with Zhu Xiong and Zhang Xiong, was also referred to as one of "Three Xiongs of Shanghai". Among his masterpieces that have been handed down are such works as Mountaineers' Flavour at Damei, Rock and a Lady, Goddess of Longevity, MAGU Bringing a Birthday Gift, A Lady with a Mandarin Fan of Jade Palace, A Complete Collection of Paintings, Collection of Flower-and-Bird Paintings, etc. Besides, there

are also elegant woodblock paintings from his works, including Ranks of the Group Immortals, Biography of Yu Yuexian, Swordsmen, Scholar Gao, etc.

Ren Xun(1835—1893), born in Xiaoshan, Zhejiang, with a style of Fuchang, and an assumed name Shunqin, was an artist of the late Qing Dynasty, and younger brother of Ren Xiong. Ren Xun excelled in painting human figures, landscapes, with flowers and birds being his favorite subject. As a teenager, he began to make a living by selling his paintings in the cities of Xiaoshan, Ningbo, Hangzhou, Suzhou, Shanghai, etc. He was very strict with himself in persuing artistic creation, always making painstaking efforts when he imitated something or painted from nature. He followed his elder brother's painting technique and in drawing human figures he employed quite often lines like long, waving loose strands of a spider's web, lines like iron wire, wavy lines like scudding clouds or running water, as well as lines like long, thin thoroughwort leaves. His human figure is often imaged with a face narrow in the upper part and broad in the lower

part, and a body gigantic in stature, and with a style of classic elegance, which is supe-

Ren Xun's flower-and-bird paintings are usually composed after S curve. By means of blending the techniques of freehand brushwork, painting without outline, and sketches, he could produce a painting with a fresh and lively style for the enjoyment of both scholars and common people. Besides Ren Yi and Ren Yu, Ren Xun had other disciples in Ningbo and Suzhou. About Ren Xun there was a saying, "Being excellent in the fine arts, Ren Fuchang gained considerable fame among his contemporaries." His masterpieces that have been handed down include Fairies, Worshipping Buddha in the Boudoir, On the Occasion of Promotion, Heavenly Queen Mother and Immortal Ladies, Pine and Crane, Vertically-Hung Screen Paintings of Flowers and Birds, etc.

Ren Yi(1840-1896), formerly called Ren Run, with a style of Bonian, an assumed name Ciyuan or Xiaolou, and an alias Shanyin Daoren or Shanyin Daoshang Xingzhe, was an artist of the late Qing Dynasty. Ren Yi was born in Shanyin (modern Shaoxing) and lived in Xiaoshan, Zhejiang. His father, Ren Hesheng, with a style of Songyun, was well versed in painting portraits. Bonian studied with his father in his childhood. In his early youth, Bonian served in the army of the Kingdom of Heavenly Peace as a bannerman, and then became an apprentice in Jianshan Shop. Later on, with lot and luck he met Ren Xiong and studied painting with Ren Xiong and then with Ren Xun. In 1868 he moved to Shanghai and earned his living by selling his paintings.

Ren Yi was an expert in painting human figures, flowers, feathers, landscapes, and above all, portraits. In his portrayal Ren Yi inherited the fine tradition of "a vivid touch in portrayal", and while making painstaking efforts to study the technique of Chen Hongshou, he assimilated nutriment from ancient masters, such as Tang Yin, Liangkai, Li Gonglin, Guan Xiu, Wu Daozi, Gu Kaizhi, Zeng Jing, Yu Zhiding, Fei Danxu, and Huang Shen. In addition, he took in nourishment from what is good in Western artistic tradition, paying due attention to the relationship of anatomy and the three-dimentional expression. That is the reason why the portraits he painted are so vivid and lively with detailed beard and eyebrows that they are almost "images in the mirror". Ren Yi once drew portraits of his close friends Xu Gu, Wu Changshuo, Gao Yongzhi, etc.

To his paintings of birds and flowers, he added some of the artistic elements of Chen Dun, Xu Wei, Ba Da Shan Ren, Yun Nantian, Hua Yan, and so he shapes birds and flowers distinctively and ingeniously, with the result that his paintings are as beautiful as lyric poetry, and as rhythmic as music. Besides, Ren Yi also laid stress upon painting from nature. By employing the Chinese artistic features of water colour paintings, along with his alternative use of sketch, ink-splash and dotting with a brush, he presented in his unique way the paintings which, full of great momentum, are lively with a strong lust for life, a yearning for beauty of colours and a strong sense of being spacious in composition.

Ren Yi's paintings used to be well known in the south of the Yangtze River, so he was regarded as one of the three representatives of "Art School of Shanghai". Among his masterpieces are A Portrait of Gao Yongzhi, A Portrait of a Shabby Commandant, A Portrait of Ren Yun, Su Wu Sheperding, Lao Zi Giving Taoist Instructions, Zhong

Kui, Peacock and Peony, Pelargonium and a Pheasant, etc.

Ren Yu(1853-1901), born in Xiaoshan, Zhejiang, son of Ren Xiong, with a style of Lifan, was an artist of the late Qing Dynasty. He sold his paintings in the places around Shanghai and Suzhou. Having been taught by Ren Xun, Ren Yi and Zhao Zhiqian, he engaged himself in literary painting. He was especially good at painting elegant and beautiful human figures, landscapes, birds and flowers in a simple and unadorned style. Ren Yu was upright by nature. Whenever invited to draw by the heartless rich men or government officials, he would turn down their handsome reward and refused to serve them. His representative works that have been handed down are: A Lady and a Tong-Tree, Portraits in Jin Ming Studio, The Twelve Animals Representing the Twelve Earthly Branches, Screen Paintings of Flowers, Birds and Animals, Landscape Paintings on the Fans and so on so forth.

Four Rens and their works have not only played quite an important role in the history of the Chinese paintings, but also had a direct bearing upon the development of modern fine arts in China. It is hoped that this publication will give a relatively overall revelation of the style and the artistic features of Four Rens' paintings and provide the art lovers of Four Rens' works with a full and accurate information for the study of

their works.

责任编辑:郭 涌 Responsible Editors: Guo Yong

阮观东 Ruan Guandong

曹宝泉 Cao Baoquan

封面设计:曹宝泉 Cover Designer: Cao Baoquan

内文设计:观泉涌 Layouk Designed by Guan Quanyong

作品翻拍:郭 群 Paintings Photocopied by Guo Qun

谷 子 Gu Zi

敦竹堂 Dun Zhutang

英文翻译:魏建平 Translated by Wei Jianping

英文审校:张震久 English Text Edited by Zhang Zhenjiu

印制监督:毛秋实 Printing Superviseor: Mao Qiushi

●任熊	(1)
采药图轴	(3)
麻姑献寿图	(4)
丁蓝叔小像	(5)
梅花仕女	(6)
仕女	(7)
清湘风雨	(8)
梅花仕女	(9)
湖石仕女	(10)
人物	(11)
瑶宫秋扇图(局部)	(12)
瑶宫秋扇图	(13)
芦塘泛舟图	(14)
临陈洪绶钟馗图	(15)
为蓉台绘人物白面扇	(16)
孙道绚词意图 ····································	(17)
人物	(18)
山水轴	(19)
富春山	(20)
春山行旅图(扇面)	(21)
山水纨扇	(22)
花卉图册之一(折枝花鸟)	(23)
花卉图册之二(折枝花鸟)	(24)
花卉图册之三(桃花飞燕)	(25)
花卉图册之四(鹌鹑菊花)	(26)
花卉图册之五(新枝花鸟)	(27)
花卉图册之六(水鸟莲荷)	(28)
花卉图册之七(蝙蝠)	(28) (29)
花卉图册之气(蝙蝠) 花卉图册之八(水草游鱼)	
	(30)
1871 🖂 🦝 😂 🕶 🔭 1470	(31)
花卉图册之十(水鸟垂柳)	(32)
花卉图册之十一(兰花) ************************************	(33)
花卉图册之十二(折枝花鸟)	(34)
花卉图册之十三(鸣鸡)	(35)
花卉图册之十四(枇杷与梨)	(36)
花卉图册之十五(水仙) ************************************	(37)
花卉图册之十六(麻雀芦苇)	(38)
花卉图册之十七(花猫蝴蝶)	(39)
花卉图册之十八(蝉)	(40)
花卉图册之十九(蜻蜓)	(41)
花卉图册之二十(插花牡丹)	(42)
柳鸭图	(43)
柳燕轴	(44)
梅花翎毛	(45)
花卉扇面	(46)
牡丹金面扇	(46)
●任薫	(47)
闺中礼佛图	(49)
岁朝图	
云中什女图	(51)

人物册页(之一)	(52)
人物册页(之二)	(53)
人物册页(之三)	(54)
人物册页(之四)	(55)
人物册页(之五)	(56)
经砚作书图 ······	(57)
人物(之一)	(58)
人物(之二)	(59)
人物(之三)	(60)
人物	(61)
人物	(62)
试剑图	(63)
瑶池霓裳图	(64)
人物图	(65)
簪花晋爵图	(66)
人物(羲之题扇)	(67)
人物轴	(68)
窦燕山教子图	(69)
华天跨蝶图卷(之一)	(70)
华天跨蝶图卷(之二)	(72)
华天跨蝶图卷(之三)	(74)
华天跨蝶图卷(之四)	(76)
华天跨蝶图卷(之五)	(78)
花鸟册(之一)	(80)
花鸟册(之二)	(81)
花鸟册(之三)	(82)
花鸟册(之四)	(83)
花鸟册(之五)	(84)
花鸟册(之六)	(85)
花鸟图卷(之一)	(86)
花鸟图卷(之二)	(87)
花鸟图卷(之三)	(87)
花鸟图卷(之四)	(88)
花鸟图卷(之五)	(88)
茹叶蜻蜓图轴	(89)
与任颐合作松鹤兰石图轴	(90)
双钩花卉卷	(91)
桃花凫图轴	(92)
合锦纨扇	(93)
合锦扇面	(94)
书画纨扇	(95)
仙山楼阁	(96)
竹窝一角	(97)
莲雀湖石	(98)
学书图	(99)
1 14 1	100)
12171 3159	101)
	102)
	103)
	104)

紫藤麻雀	(105)
折枝花鸟	(106)
杨柳门马	(107)
牵牛飞鸟	(108)
荷鸟图	(109)
花猫图	(110)
山茶鸲鹆	(111)
狗	(112)
折枝花鸟	(113)
白兔竹石	(114)
鸲鹆花卉	(115)
松鹤图	(116)
熊鹰图	(117)
牡丹猫图	(118)
猴轴	(119)
花鸟四条屏	(120)
花果团扇	(122)
花卉团扇	(123)
花鸟图	(124)
梅花水仙图轴	(125)
红榴飞鹊图轴	(126)
孔雀图轴	(127)
花卉图	(128)
人物扇面	(129)
花鸟扇面	(129)
弹琴图	(130)
花卉扇面	(130)
花鸟扇面	(131)
花鸟扇面	(131)
花鸟扇面	(132)
●任颐	(133)
老子授经图	(135)
老子授经图(局部)	(136)
麻姑献寿图	(137)
关河塞雁图	(138)
祝翁呼鸡图	(139)
祝翁呼鸡图(局部)	(140)
道家炼石图	(141)
道家炼石图(局部)	(142)
榴生肖像	(143)
榴生肖像(局部)	(144)
沙山春像	(145)
人马图	(146)
桐荫吹笙图	(147)
桐荫吹笙图(局部)	(148)
浣纱图	(149)
钟进士图	(150)
老子骑牛图	(151)
人物	(152)
吹笙图团扇	(154)

7	(155)
为石农画小像	(156)
画佩秋夫人小像	(157)
神婴图	(158)
风尘三侠图	(159)
人物册页	(160)
钟进士斩狐图	(161)
驴背思诗	(162)
疏雨牧读	(162)
绿天庵学书	(163)
子陵钓隐	(163)
弄璋仕女图 ·······	(164)
钟馗	(165)
幽篁独坐图	(166)
送子观音	(167)
钟馗图	(168)
玉局参禅图	(169)
浅绛山水图	(170)
看云图	(171)
赤壁夜游图	(172)
秋山策杖	(173)
秋山策杖(局部)	(174)
山雨欲来风满楼	(175)
幽鸟鸣春图(局部)	(176)
幽鸟鸣春图	(177)
蜀葵双鸡图	(178)
寒塘归鹭图	(179)
雀声藤影图	(180)
红芍药图	(181)
秋圃双鸡图	(182)
凌霄松鼠图	(183)
凌霄松鼠图(局部)	(184)
日利大利图	(185)
三羊开泰图	(186)
纨扇合景屏	(187)
	(187)
花容玉貌图	(188)
	(189)
携琴访友图	(190)
花鸟扇面	(191)
花鸟扇面(水仙双鸽)	(191)
	(192)
	(192)
	(193)
	(193)
7C 171 1777 17	(194)
	(194)
	(195)
	(195)
	(TAG)

花鸟扇面(折枝花鸟)	(196)
花鸟扇面(折枝花鸟)	(190)
花卉扇面(蟹菊图) ····································	(197)
花卉扇面(石榴荸荠)	(198)
人物扇面(茂叔爱莲)	(198)
	(199)
12 1/11 = 10 1/2 12 1/2	
花鸟扇面 ····································	(199)
	(200)
天中五端图 ·······	(201)
株竹图 花鸟芭蕉图	(202) (203)
菊蟹图 ····································	(204)
花鸟图	(206)
	(207)
	(208)
芭蕉图	(210)
天竹山雉图	(211)
画猫图	(212)
狸猫擒鸠图	(213)
狸猫竹石图	(214)
花卉册页(之一)	(215)
花卉册页(之二)	(216)
花卉册页(之三)	(217)
花卉册页(之四)	(218)
花卉册页(之五)	(219)
花卉册页(之六)	(220)
花鸟册页(之一)	(221)
花鸟册页(之二)	(222)
花鸟册页(之三)	(223)
花鸟册页(之四)	(224)
花鸟册页(之五)	(225)
花鸟册页	(226)
把酒持螯	(227)
江南风味	(227)
猫蟹花卉	(228)
鸡鸣	(228)
花鸟册页	(229)
花鸟册页	(230)
古彝花卉图	(231)
双鹿图	(232)
花鸟	(233)
花鸟	(234)
花鸟	(235)
花卉	(236)
琴砚博古图	(237)
红枫鸣雀	(238)
猫	(239)
古松花鸟	(240)
猫雀图	(241)
	(242)

藤萝双禽	(243)
花鸟团扇	(244)
荷花双燕图	(245)
牡丹孔雀图 ····································	(246)
雉鸡玉兰图	(247)
秋堂文禽图	(248)
红松仙鹤图	(250)
●任预	(251)
前程期远图	(253)
牧童晚归图	(254)
叱石成羊图	(255)
桃源问津图	(256)
桃源问津图(局部)	(257)
碧荫轩主人小像	(258)
钟馗插花图	(259)
入山遇猿图	(260)
仿赵大年山水页	(261)
人物轴	(262)
钟馗	(263)
桐荫仕女轴	(264)
为陈文焯画三十小像	
	(265)
	(266)
× 20× 110	(267)
浔阳夜月图 ····································	(268)
秋山行旅图	(269)
秋山行旅图(局部)	(270)
山水扇面	(271)
肾江春晓图(卷轴) ····································	(272)
楚山春晓	(273)
山水	(274)
秋声图	(275)
溪山策马图	(276)
空江流晚钟图	(277)
射雁图	(278)
芭蕉孔雀图	(279)
芭蕉孔雀图(局部)	(280)
乔松玄鹤图	(281)
翠竹门猿图	(282)
花荫犬吠图	(283)
书画纨扇册	(284)
端午图	(285)
荷花图	(286)
青绿川水 ·····	(287)
青绿山水(局部)	(288)
山水扇面	(289)
山水扇面	(289)
花鸟册页	(290)
花鸟册页	(291)

任能

REN XIONG



采药图轴 任熊 纸本 125×53cm 浙江省博物馆藏

Gathering Medicinal Herbs
Ren Xiong
scroll painting on paper 125×53 cm
Zhejiang Museum

Goddess of Longevity, Magu, Bringing a Birthday Gift

129×61cm

纸 任 熊 林 献 寿 图

Painted on paper

Shanghai Duoyunxuan Studio

